

21 February 2017 / 21 février 2017

IOTC CIRCULAR 2017-019 / CIRCULAIRE CTOI 2017-019

Dear Sir/Madam,

SUBJECT: COMMUNICATION FROM THE INDEPENDENT CHAIRPERSON OF THE COUNCIL

As I had informed you through Circular 2016-092, the Hundred and Fifty-Fifth Session of the Council of the Food and Agricultural Organisation of the United Nations agreed that, in addition to the launching of an exceptional procedure for the appointment of an Executive Secretary with immediate effect, the Independent Chairperson of the Council and the FAO Secretariat will consult with IOTC, with a view to develop a proposal on procedures for the future appointment of Secretaries. Such a proposal is to be submitted to the FAO Council by the end of 2018.

I have now received an official communication from the Independent Chairperson of the Council that I would like to bring to the attention of the Members of this Commission. As you will note, a more substantive communication is expected from the Independent Chairperson of the Council, in the near future, concerning a proposal for further consultation. I endeavour to keep the Members of the Commission informed of future communications on this most important and sensitive subject.

Madame/Monsieur,

OBJET : COMMUNICATION DU PRÉSIDENT INDEPENDANT DU CONSEIL

Comme je vous en ai informé par la Circulaire 2016-092, la Cent cinquante-cinquième session du Conseil de l'Organisation des Nations Unies pour l'Alimentation et l'agriculture a convenu qu'en plus du lancement d'une procédure exceptionnelle pour la nomination d'un Secrétaire exécutif, avec effet immédiat, le Président indépendant du Conseil et le Secrétariat de la FAO consulteront la CTOI en vue d'élaborer une proposition sur les procédures à suivre pour la future nomination des Secrétaires. Une telle proposition doit être soumise au Conseil de la FAO d'ici la fin de 2018.

J'ai maintenant reçu une communication officielle du Président indépendant du Conseil que je voudrais porter à l'attention des membres de cette Commission. Comme vous le constaterez, une communication plus substantielle du Président indépendant du Conseil est attendue dans un proche avenir, concernant une proposition de consultation supplémentaire. Je m'efforcerai de tenir les membres de la Commission informés des futures communications sur ce sujet très important et très délicat.

Yours sincerely / Cordialement



Dr Ahmed Al-Mazrouai
Chairman of the IOTC/Président de la CTOI

Attachments / Pièces jointes:

- Communication from the Independent Chairperson of the Council / Communication du Président indépendant du Conseil

Distribution / Destinataires

IOTC Contracting Parties/ Parties contractantes de la CTOI: Australia/Australie, China/Chine, Comoros/Comores, Eritrea/Erythrée, European Union/Union européenne, France (Territories/DOM-TOM), Guinea/Guinée, India/Inde, Indonesia/Indonésie, Iran (Islamic Rep of/Rép. islamique d'), Japan/Japon, Kenya, Rep. of Korea/Rép. de Corée, Madagascar, Malaysia/Malaisie, Maldives, Mauritius/Ile Maurice, Mozambique, Oman, Pakistan, Philippines, Seychelles, Sierra Leone, Somalia/Somalie, South Africa/Afrique du Sud, Sri Lanka, Sudan/Soudan, United Rep. of Tanzania/Rép.-Unie de Tanzanie, Thailand/Thaïlande, United Kingdom (OT)/Royaume-Uni(TOM), Yemen/Yémen.

Chairperson IOTC / Président de la CTOI

Cooperating Non-Contracting Parties/ Parties coopérantes non-contractantes: Bangladesh, Djibouti, Liberia, Senegal/Sénégal.

Intergovernmental organisations & Non-governmental organisations / Organisations intergouvernementales et non-gouvernementales

Copy to/ Copie à : FAO

This message has been transmitted by email only / Ce message a été transmis par courriel uniquement

منظمة
الإغذية والزراعة
للأمم المتحدة

联合国
粮食及
农业组织

Food and Agriculture
Organization of the
United Nations



Organisation des
Nations Unies pour
l'alimentation et
l'agriculture

Продовольственная и
сельскохозяйственная
организация
Объединенных Наций

Organización de las
Naciones Unidas para la
Alimentación y la
Agricultura

Viale delle Terme di Caracalla, 00153 Rome, Italy

Fax: +39 0657053152

Tel: +39 0657051

www.fao.org

Our Ref.:

Your Ref.:

الرئيس المستقل للمجلس

理事会独立主席

Independent Chairperson of the Council

Président indépendant du Conseil

Независимый Председатель Совета

Presidente Independiente del Consejo

Rome, 25 January 2017

Dear Dr Al-Mazroui,

I wish to inform you of the outcome of the deliberations of the Council at its Hundred and Fifty-Fifth Session held in Rome from 5 to 9 December 2016 on the issue of the procedures for the appointment of the secretaries of Article XIV bodies.

As you are certainly aware, this matter had been reviewed by the Committee on Constitutional and Legal Matters at its 103rd Session in October 2016 and the Joint Meeting of the 130th Session of the Programme Committee and the 164th Session of the Finance Committee in November 2016.

The Council noted that, under decisions of the Conference and provisions of some of the treaties establishing bodies under Article XIV of the FAO Constitution, the secretaries are appointed by the Director-General with the approval of the bodies concerned. The Council acknowledged the need to balance the functional autonomy of Article XIV bodies with the responsibilities borne by the Organization for such bodies, and stressed the urgency of filling vacant positions of secretaries of two Article XIV bodies, i.e. the Indian Ocean Tuna Commission (IOTC), and the International Treaty on Plant Genetic Resources for Food and Agriculture (ITPGRFA).

The Council agreed on the following process to be followed:

(a) With immediate effect, the Independent Chairperson of the Council and the FAO Secretariat will consult with the concerned Article XIV Bodies with a view to developing a proposal on procedures for the appointment of Secretaries of concerned Article XIV Bodies acceptable to the Bodies and to be submitted to the FAO Council by the end of 2018.

Dr Ahmed Al-MAZROUI
Chairperson
Indian Ocean Tuna Commission (IOTC)
Ministry of Agriculture and Fisheries
Muscat
Oman

cc: His Excellency
Ahmed bin Salim bin Mohamed Baomar
Ambassador
Permanent Representative of the Sultanate
of Oman to FAO
Rome

(b) Also immediately, on an exceptional basis and without setting any precedent, the Director-General will issue Vacancy Announcements for the appointment of two Secretaries (IOTC and ITPGRFA). This will follow standard procedures for the appointment of FAO Senior Staff, with inclusion of two representatives of Members, to be decided by the Bodies, in interview panels and subsequent referral by the Director-General of one candidate to the Bodies for approval at their next session.

(c) The Secretaries referred to in sub-paragraph (b) will be appointed for two years subject to confirmation by the concerned Body of the appointment at the end of that period.

I plan to send you shortly a proposal for a procedure for the implementation of sub-paragraph (a) above. This is without prejudice to the appointment process already under way.

Yours sincerely,

A handwritten signature in black ink, appearing to read "W. Ngirwa", written in a cursive style.

Wilfred J. Ngirwa

cc: Director-General
Deputy Director-General, DDG-O
Deputy Director-General, DDG-N
Deputy Director-General, DDG-P
Directeur de Cabinet, ODG
ADG, FI
Anganuzzi, FIDF
Tavares/Vanhoutte, LEG
Director, CPA
Dowd/Piacentini/Mariotti, CPAC
Ngirwa, Chrono
ODG Registry

Note : ce qui suit est la traduction d'un courrier en Anglais reçus par le Secrétariat. Pour plus de détails, se reporter à l'original.



Our Ref.:

Your Ref.:

الرئيس المستقل للمجلس
理事会独立主席
Independent Chairperson of the Council
Président indépendant du Conseil
Независимый Председатель Совета
Presidente Independiente del Consejo

Rome, le 25 janvier 2017

Cher Dr Al-Mazroui,

Je voudrais vous informer de l'issue des délibérations du Conseil à sa Cent cinquante-cinquième session, qui s'est tenue à Rome du 5 au 9 décembre 2016, sur la question des procédures de nomination des secrétaires des organes au titre de l'Article XIV.

Comme vous le savez certainement, cette question a été examinée par le Comité des questions constitutionnelles et juridiques à sa 103^e session en octobre 2016 et à la Réunion conjointe de la 130^e session du Comité du programme et de la 164^e du Comité financier en novembre 2016.


Le Conseil a noté que, conformément aux décisions de la Conférence et aux dispositions de certains des traités instituant des organes au titre de l'Article XIV de la Constitution de la FAO, les secrétaires sont nommés par le Directeur général avec l'approbation des organes concernés. Le Conseil a reconnu la nécessité d'équilibrer l'autonomie fonctionnelle des organes de l'Article XIV avec les responsabilités incombant à l'Organisation au titre de ces organes et a souligné l'urgence de pourvoir les postes de secrétaire vacants de deux des organes de l'Article XIV, la Commission des thons de l'océan Indien (CTOI), et le Traité international sur les ressources phytogénétiques pour l'alimentation et l'agriculture (TIRPAA).

Le Conseil est convenu du processus suivant:

- Avec effet immédiat, le Président indépendant du Conseil et le Secrétariat de la FAO se concerteront avec les organes concernés relevant de l'article XIV afin d'élaborer une proposition relative à des procédures de nomination des secrétaires des organes concernés relevant de l'article XIV acceptables pour les organes, proposition à présenter au Conseil de la FAO d'ici à la fin de 2018.
- Immédiatement aussi, à titre exceptionnel et sans créer de précédent, le Directeur général fera publier des avis de vacance de poste pour la nomination de deux secrétaires (CTOI et TIRPAA) conformément aux procédures établies de nomination des fonctionnaires de rang supérieur de la FAO. Deux représentants des Membres, désignés par les organes, siégeront aux jurys de sélection et le Directeur général recommandera ensuite un candidat aux organes concernés pour approbation à leur session suivante.
- Les secrétaires visés à l'alinéa b) seront nommés pour deux ans, sous réserve que leur nomination soit confirmée par l'organe concerné à la fin de cette période.

J'ai l'intention de vous envoyer sous peu une proposition de procédure pour la mise en œuvre de l'alinéa a) ci-dessus. Ceci ne porte pas préjudice au processus de nomination déjà en cours.

Cordialement,
Wilfred J. Ngirwa



Wilfred J. Ngirwa

Cc: Directeur général
Directeur général adjoint, DDG-O
Directeur général adjoint, DDG-N
Directeur général adjoint, DDG-P
Directeur de Cabinet, ODG
ADG, FI
Anganuzzi, FIDF
Tavares/Vanhoutte, LEG
Directeur, CPA
Dowd/Piacentini/Mariotti, CPAC
Ngirwa, Chrono
Registre ODG